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§ 132 Dnr KFKS 2017/14 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Anmälningar KSAU 2017-10-10 
Ärende Åtgärd/ansvar 
Skrivelser   
Rekommendation från STORSTHLM om 
upphävande av länsgemensamma riktlinjer 
ensamkommande barn 

Beredning AFN 
Handläggare, Anna Carin Jevrell Monié 
Svar senast 31 december 2017 

  
Rapporter  
Samordningsförbundet VärNa 
Delårsrapport 2017 

 

Nacka vatten och avfall AB Protokoll 
styrelsemöte 3-2017 

Johanna Magnusson, utvecklingsledare, 
redovisningsenheten 

  
Cirkulär, SKL  
Cirkulär 17:44  
Cirkulär 17:46  
Cirkulär 17:47  
Cirkulär 17:48  
  
Övrigt  
Protokollsutdrag UBN § 72 och 
tjänsteskrivelse 

 

Södertörns brandförsvarsförbund (SBFF) 
protokoll 2017-09-15 

 

SBFF Protokollsutdrag verksamhetsplan 
2018 

 

SBFF Verksamhetsplan 2018  
VärNa Samordningsförbund, kallelse 24 
oktober 

 

  
 
- - - - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
 
Delegationsbeslut KSAU 2017-10-10 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Vidaredelegation sociala 
tjänster 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 2017-09-26 

Vidaredelegation stödenheter Stadsdirektören Lena Dahlstedt 2017-09-26 
Beslut om lösen av swap Ekonomidirektören Eva Olin 2017-09-25 
   

 
- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2017/457 

Tertialbokslut 2 år 2017 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer tertialbokslut 2 för 2017. 

Ärende 
Kommunstyrelsen uppvisar sammantaget en negativ avvikelse på 65,7 miljoner kronor för 
årets två första tertial. De främsta orsakerna är ökade kostnader för tunnelbanan, 
saneringskostnader och underskott inom produktionsområdet Välfärd samhällsservice. 
Kostnaderna för tunnelbanan och saneringskostnaderna är inte påverkbara för 
kommunstyrelsen. För de underskott som finns inom produktionen pågår åtgärdsarbete. 
Den sammanlagda prognosen för kommunstyrelsen är ett underskott på 77,6 miljoner 
kronor.  
 
Meritvärden i årskurs 9 visar att Nackas kommunala skolor vårterminen 2017 når bland de 
bästa resultaten i landet. I jämförelse med större kommuner med cirka 100 000 invånare är 
Nacka kommun bästa kommun i landet. Inom kommunstyrelsen har under årets andra 
tertial ett fåtal särskilda mätningar av indikatorer skett. Många indikatorer mäts i samband 
med den årliga medborgarundersökningen och medarbetarenkäten som sker under hösten. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2017 
Tertialbokslut 2 för kommunstyrelsen 
Tertialbokslut 2 Välfärd samhällservice tjskr 
Tertialbokslut 2 Välfärd samhällsservice 
Tertialbokslut 2 Välfärd skola tjskr 
Tabell Välfärd skola tertialrapport 2 
Medarbetare kontorsorganisationen 2017 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande 
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”Det finns glädjande siffror att läsa i välfärd skolas redovisning av verksamheten. Arbetet 
med digitalisering går framåt som språksatsning och internationella samarbeten är särskilt 
glädjande. Vi noterar med glädje att Läslyftet och specialpedagogik för lärande har positiv 
verkan och är glada att regeringens politik bidrar till bättre skolor i Nacka. Även 
regeringens satsning på lärarlönelyftet ger Nackas lärare bättre förutsättningar. Samtidigt 
oroas vi över att i våra kontakter med lärare och skolledare i Nacka och i 
lärarorganisationernas statistik se hur ohälsotalen bland lärare i Nacka ökar kraftigt. Vi ser 
också att Nackas 9:or fortsatt levererar höga meritvärden om än i nedåtgående trend. 
Särskilt oroande är att meritvärdet för 9:orna efter att hänsyn tagits till socioekonomiska 
bakgrunden sjunker. Dvs de elever som inte har goda förutsättningar hemifrån får sämre 
möjligheter att nå goda resultat än de hade föregående år. Siffrorna är fortfarande goda, 
men trenden är tydlig och oroväckande. 
För välfärdsverksamheten är det roligt att personalens ohälsa går åt rätt håll, även om vi 
fortfarande inte når målvärdet. Det är bekymmersamt att det fortfarande inte finns en 
sommarjobbsgaranti i Nacka och så lite som endast 400 av de sommarjobbssökande 
ungdomarna har fått möjlighet till sommarjobb i kommunen. Underlaget lyfter behovet av 
genomgående och förbättrade kvalitetssystem. Det är ett välkommet besked. Detta är något 
som vi socialdemokrater har påpekat i fyra år.” 
 
- - - - - 
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§ 135 Dnr KFKS 2017/351 

Tertialbokslut 2 år 2017 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
delårsrapport tertialbokslut 2 för 2017. 
 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till augusti på 676 miljoner 
kronor ligger resultatet 585 miljoner kronor över vad som hade beräknats i budgeten. För 
helåret förväntas ett överskott på 484 miljoner kronor, bland annat som en följd av 
reavinster för markförsäljning, ökade skatteintäkter och lägre räntekostnader. Nämnderna 
redovisar per augusti ett överskott mot periodiserad budget på 21 miljoner kronor. 
Kommunstyrelsen och arbets- och företagsnämnden ser dock båda ut att gå med 
underskott, beroende på kostnader för tilläggsavtalet om tunnelbanans utbyggnad, ökade 
saneringskostnader, en negativ avvikelse för verksamheten Välfärd samhällsservice och 
ökade kostnader för ekonomiskt bistånd.  
 
Låneskulden ligger per den sista augusti kvar på samma nivå som vid årets början, 300 
miljoner kronor. Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 
634 miljoner kronor. 
 
Nämndernas verksamhetsanalyser för den aktuella perioden visar att den övergripande 
måluppfyllelsen ser ut att bli god för året. Även måluppfyllelsen ser ut att bli god när det 
gäller kommunens finansiella resultatindikatorer. Sammantaget bedöms kommunen ha en 
god ekonomisk hushållning.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2017 
Delårsrapport Tertialbokslut 2 2017 för Nacka kommun. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
 
”Att en kommun är skuldfri är naturligtvis bra. Att vi blir det i en tid då räntan är historiskt 
låg och vi hade kunnat använda lån till investeringar och låsa till låg ränta känns måhända 
inte lika genomtänkt, men visst är skuldfrihet bra. Däremot blir resultatet att Nackabor i 
detta fall de som de facto tvingades att köpa sin mark för att slippa hutlösa 400%-iga 
höjningen av tomträttsavgälden på Henriksdal som tar över skulden och därmed risken. 
Det som blir anmärkningsvärt är att det ekonomiska läget inte används för att långsiktigt 
öka Nackabornas livskvalitet och ge fler Nackabor möjlighet att nå framgång genom att 
bygga fler hyreslägenheter som våra unga och äldre kan bo i.” 
 
- - - - - 
 
  



11 (28) 
 

 10 oktober 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 136 Dnr KFKS 2017/875 

Rekommendation av programpriser för nationella 
program med mera i gymnasieskolan 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen antar Storsthlms rekommendation om uppräkning av 
programpengar i enlighet med prislistor för 2018 med i snitt 1,8 procent gällande: 

a. Nationella program inom samverkansområdet 
b. Interkommunal ersättning/tilläggsbelopp avseende Nationellt godkända 

idrottsutbildningar och elever som går i klass med hörselanpassning 
c. Introduktionsprogrammet – Programinriktat individuellt val 

2. Kommunstyrelsen antar Storsthlms rekommendation om uppräkning av 
strukturtillägg för år 2018 med 1,8 procent. 

3. Kommunstyrelsen antar Storsthlms rekommendation om 8 472 kronor per elev och 
läsår för modersmålsundervisning. 

 

Ärende 
Storsthlms styrelse har till gymnasiesamverkansområdets kommuner föreslagit 
programpriser och strukturtillägg för 2018. Uppräkning jämfört med årets är 1,8 procent 
för både programpriserna och för strukturtillägget. 
 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsnämnden den 21 september 2017 § 69 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 15 augusti 2017 
STORSTHLM - Förslag till uppräkning av programpriser och strukturtillägg 2018 inom 
gymnasieskolan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden de 21 september 2017 § 69 
1. Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att anta Storsthlms 

rekommendation om uppräkning av programpengar i enlighet med prislistor för 
2018 med i snitt 1,8 procent gällande: 

a. Nationella program inom samverkansområdet 
b. Interkommunal ersättning/tilläggsbelopp avseende Nationellt godkända 

idrottsutbildningar och elever som går i klass med hörselanpassning 
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c. Introduktionsprogrammet – Programinriktat individuellt val 
2. Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att anta Storsthlms 

rekommendation om uppräkning av strukturtillägg för år 2018 med 1,8 procent. 
3. Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att anta Storsthlms 

rekommendation om 8 472 kronor per elev och läsår för modersmålsundervisning. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med utbildningsnämndens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2017/19 

Nämndernas förslag till investeringsbeslut tertial 2 år 
2017  
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärende 
Nämnderna har tagit fram investeringsbehov för åren 2017 - 2020 samt 2021och senare. 
Sammanlagt har nämnderna i detta ärende inkommit med framställan av nya medel om  
999, 4 miljoner kronor. I samband med mål och budget sker prioritering av vilka objekt 
som kommer att beviljas investeringsmedel.  
 
Av de totalt föreslagna tillkommande medlen om 999,4 miljoner kronor avser 445 miljoner 
kronor 21 nya projekt och 554,4 miljoner kronor tillägg för 17 tidigare beslutade projekt.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2017 
Sammanställning investeringar och bilagor till investeringsbesluten 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet ska överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2017/19 

Information om mål och budget 2018-2020  
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om mål och budget inklusive taxor 
till protokollet och att förslag om mål och budget läggs direkt till kommunstyrelsens 
sammanträde den 23 oktober 2017. 
 

Ärende 
Mål och budget är kommunens huvudsakliga verktyg för planering och styrning av 
kommunen och dess verksamheter. Där fastställs övergripande mål för kommunen, 
strategiska mål för nämnderna, skattesats, nivåer på checkar, olika taxor och avgifter samt 
hur kommunens samlade resurser ska fördelas mellan olika nämnder och verksamheter. 
Budgeten innehåller budget för både drift och investeringar.  
 
I detta ärende bereds de taxor och avgifter som nämnderna har beslutat om. Till 
kommunstyrelsen tillkommer det samlade förslaget till mål och budget. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2017 
Sammanfattning taxor mål och budget 2018-2020 och bilagor från nämnder 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 139 Dnr KFKS 2017/760 

Inköpspolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen upphäver den nuvarande inköpspolicyn och antar föreslagen ny 
inköpspolicy. 
 

Ärende 
Nacka kommun har idag en inköpspolicy som beslutades 20131. Sedan 2016 har 
kommunen en ny inköpsprocess 2och nu finns ett behov av att revidera gällande 
inköpspolicy för att tydliggöra hur kommunen ska arbeta vid köp av varor, tjänster och 
entreprenader, för att göra bra affärer och ge maximal nytta för skattepengarna.  
 
Inköpsverksamheten är ett strategiskt verktyg som bidrar till och uppfylla kommunens 
vision, grundläggande värdering, ambition, övergripande mål och styrprinciper. Det är 
centralt att kommunen samordnar sina inköp och med stöd av inköpsenheten genomför 
upphandlingar som tillgodoser kommunens samlade behov av varor, tjänster och 
entreprenader. Det understödjer att det ska vara enkelt för alla leverantörer som vill lämna 
in anbud i de upphandlingar som kommunen genomför. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2017 
Förslag inköpspolicy 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), att till 
kommunstyrelsens sammanträde förtydliga policyn gällande inköpsplattform när det gäller 
ekologisk hållbarhet, och social hållbarhet, exempelvis lokalproducerad, kravmärkt eller 
rättvisemärkt. 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 

                                                 
1 KFKS 2013/629-001 
2 KFKS 2016/215 
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§ 140 Dnr KFKS 2016/742 

Alkohol-, narkotika-, dopnings- och tobaksstrategi 
(ANDT-strategi) 2017-2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet återremitteras till 
stadsledningskontoret för att beakta följande.  
 
ANDT-strategin behöver baseras på en analys av dagens drogsituation i Nacka, därifrån 
kan man sedan definiera prioriterade områden och hur kommunen ska arbeta för att uppnå 
de önskade resultaten. Ett fokus bör vidare vara att insatserna som görs ska nå alla barn 
och unga i kommunen, inte bara de som går i kommunalt drivna skolor och förskolor.   
 

Ärende 
Nacka kommuns ANDT-strategi för perioden 2014-2016 löpte ut vid årsskiftet. En ny 
föreslagen strategi har tagits fram för perioden 2017-2020. Strategin ska utgöra ett stöd i att 
utveckla ett hållbart, strukturerat och målinriktat drogförebyggande arbete i Nacka 
kommun. Föreslagen ANDT-strategi förväntas ge minskade medicinska och sociala skador 
orsakade av alkohol, narkotika, dopning och tobak. 
 

Handlingar i ärendet 
Omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 26 september 2017 
ANDT-strategin 2017-2020 
ANDT-strategin 2017-2020 (reviderad utifrån remissvar) 
Sammanfattning remissvar 
Remissvar och yttranden från remissinstanserna 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C), 
Gunilla Grudevall Sten (L), Khashayar Farmanbar (S) och Sidney Holm (MP) att ärendet 
återremitteras till stadsledningskontoret för att beakta följande.  
 
ANDT-strategin behöver baseras på en analys av dagens drogsituation i Nacka, därifrån 
kan man sedan definiera prioriterade områden och hur kommunen ska arbeta för att uppnå 
de önskade resultaten. Ett fokus bör vidare vara att insatserna som görs ska nå alla barn 
och unga i kommunen, inte bara de som går i kommunalt drivna skolor och förskolor.   
 



17 (28) 
 

 10 oktober 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande. 
 
”Nacka är en av de kommunerna i Stockholmsregionen där narkotika-användningen bland 
ungdomar är mest utbredd. I det utskickade förslaget fanns knappt utbildningsnämnden 
överhuvudtaget medtagen som ansvarig för någon del av strategin att bidra till en sundare 
bild av alkohol, narkotika, doping och tobak hos ungdomar. Anmärkningsvärt! 
Utbildningsnämndens ansvar sträcker sig till alla kommunens skolor, inte enbart de 
kommunala, samt är den nämnd som i högsta grad är involverad i ungdomars vardag. Vi 
ser framemot att resultatet av denna återremiss åtgärdar detta tillkortakommande.” 
 
- - - - - 
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§ 141 Dnr KFKS 2017/791 

SOU 2017:54 Fler nyanlända elever ska uppnå 
behörighet till gymnasiet  
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2017:54 ”Fler nyanlända elever ska 
uppnå behörighet till gymnasiet”. 
 

Ärende 
Regeringen har tillsatt en utredning där utredaren bland annat ska föreslå hur utbildningen 
för nyanlända elever som kommer till Sverige under grundskolans senare årskurser kan 
anpassas för att öka elevernas möjligheter att nå behörighet till gymnasieskolans nationella 
program. Utredningen föreslår ett antal åtgärder som bland annat statsbidrag för utökad 
lovskola, anpassad timplan, förstärkt rätt till studiehandledning, skriftligt omdöme i stället 
för betyget F i terminsbetyget, rätt till modersmålsundervisning för ensamkommande barn 
och möjlighet att gå programinriktat individuellt program utan godkänt betyg i svenska 
språket, liksom samma möjlighet på övriga introduktionsprogram.  
 
Det föreslagna yttrandet omfattar sammanfattningsvis följande.  

 Speciallagstiftning för nyanlända elever kan ge oönskade effekter i form av att dessa 
elever inte får en likvärdig utbildning med elever.  

 Speciallagstiftning för olika gruppers behov är mycket problematisk då skolorna 
enligt gällande lagstiftning redan ska anpassa undervisningen utifrån de särskilda 
behov som en elev kan ha.  

 Nacka kommun tillstyrker statsbidrag till utökad lovskola, förstärkt rätt till 
studiehandledning, rätt till modersmålsundervisning för ensamkommande barn, 
upprättande av individuell studieplan inom två månader, rätt att gå programinriktat 
individuellt val och andra introduktionsprogram om förutsättningar finns. 

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 september 2017 
Förslag till yttrande 
Utbildningsnämndens beslut den 21 september 2017, § 62 
SOU 2017:54 "Fler nyanlända elever ska uppnå behörighet till gymnasiet"  
 



19 (28) 
 

 10 oktober 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 21 september 2017 § 62 
1.Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta förslag till yttrande över 
remiss SOU 2017:54 "Fler nyanlända elever ska uppnå behörighet till gymnasiet" som 
framgår av bilagan till tjänsteskrivelsen. 
2. Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen besluta om omedelbar justering. 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 142 Dnr KFKS 2017/792 

U2017/03537/GV - Ökade möjligheter till grundläggande 
behörighet på yrkesprogram och ett estetiskt ämne i 
alla nationella program  
Yttrande till utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över utbildningsdepartementets promemoria 
U2017/03537/GV - Ökade möjligheter till grundläggande behörighet på yrkesprogram och 
ett estetiskt ämne i alla nationella program. 

Ärende 
Nacka kommun ska yttra sig över promemorian ”Ökade möjligheter till grundläggande 
behörighet på yrkesprogram och ett estetiskt ämne i alla nationella program” som 
utbildningsdepartementet har tagit fram.  
 
Utbildningsdepartementet föreslår att kurser som krävs för grundläggande behörighet till 
högskolan ska ingå i alla yrkesprogram samt att ett estetiskt ämne om 50 gymnasiepoäng 
införs i alla nationella program, vilket innebär att gymnasiearbetets omfattning minskas 
med motsvarande poäng. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunen ska avstyrka förslaget om ett 
estetiskt ämne om 50 gymnasiepoäng och att gymnasiearbetets omfattning ska minskas 
med motsvarande poäng. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 september 2017 
Förslag till yttrande  
Utbildningsnämndens beslut den 21 september 2017, § 63 
U2017/03537/GV, Ökade möjligheter till grundläggande behörighet på yrkesprogram och 
ett estetiskt ämne i alla nationella program 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 21 september 2017 § 63 
Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att anta förslag till yttrande över 
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remisspromemoria U2017 /03537 /GV, enligt bilaga till tjänsteskrivelse. 
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till 
förslagen i utbildningsdepartementets promemoria. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Tobias Nässéns yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande.  
 
”Det är sju år sedan alliansen avskaffade estetiska ämnen i den svenska gymnasieskolan, 
detta helt utan vetenskapligt stöd. Nu föreslås det att dessa ämnen återinförs i 
gymnasieskolan. Fram till 2011 ingick en kurs i kärnämnet estetisk verksamhet i samtliga 
nationella program i gymnasieskolan men alliansen valde lgr 11 att plocka bort de estetiska 
ämnena för att frigöra tid för teoretiska ämnen. Det är snarare så att de estetiska ämnena 
förbättrar inlärningen i andra ämnen. Internationella jämförelser visar också att estetiska 
ämnen har en stark ställning bland de länder som toppar utbildningsrankningen. 
 
I förslaget föreslås nu att estetiskt ämne ska ingå bland de gymnasiegemensamma ämnena 
och krävas för en gymnasieexamen, men att eleverna ska ges möjlighet att välja inriktning 
på ämnet. Vi står inför stora utmaningar som kräver kreativ problemlösning för en hållbar 
utveckling. Utan estetiska värden och en grundläggande förtrogenhet med den egna 
kreativa förmågan blir det svårare for våra ungdomar att finna sin styrka och förmåga att 
bygga ett mänskligt samhälle. Utan musik, dans, konst och levande berättelser förlorar vi en 
viktig dimension i samhället. 
 
Skolan har inte bara har ett kunskapsuppdrag utan också ett bildningsuppdrag och vi 
socialdemokrater anser att de estetiska ämnena är viktiga för att eleverna ska utvecklas till 
samhällsmedborgare. Ett återinförande av de estetiskt ämnena kommer stärka den 
gemensamma kunskapsbasen och kompletterar gymnasieskolans bildningsuppdrag. 
Mot barkund av detta yrkar socialdemokraterna i Nacka bifall till i remisspromemorian i sin 
helhet.” 
 
- - - - - 
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§ 143 Dnr KFKS 2016/983 

Bibliotek för prioriterade grupper   
Motion den 14 november 2016 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V)  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionen i 
motionen och anser med det motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) föreslår i en motion att kultur- 
och fritidsenheten ska analysera hur biblioteken kan arbeta med att nå de prioriterade 
grupperna barn och ungdomar, personer med funktionsnedsättning, nationella minoriteter 
och personer med annat modersmål än svenska samt att biblioteken ska samarbeta för att 
motsvara minoriteters och prioriterade gruppers behov i olika kommundelar.  
 
Motionen återremitterades från kommunstyrelsen den 8 maj 2017 för att kompletteras med 
exempel på hur biblioteken ska nå och arbeta med prioriterade grupper. 
Samtliga Nackas bibliotek arbetar systematiskt med att nå alla prioriterade grupper. 
Biblioteken arbetar och samarbetar på olika sätt beroende på hur lokalsamhället ser ut och 
vilka behov invånarna i kommundelen har. De enskilda biblioteken arbetar med att nå de 
prioriterade grupperna genom programverksamheter, läsfrämjande insatser, anpassat 
mediebestånd, riktad inbjudan och uppsökande verksamhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kulturnämnden den 19 september 2017 § 54 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 16 augusti 2017 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 1 februari 2017  
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 19 september 2017 § 54 
Kulturnämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionen i 
motionen och anser med det motionen färdigbehandlad. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet till kulturnämnden för att kompletteras med 
exempel på hur biblioteken ska nå och arbeta med prioriterade grupper. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kulturnämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 144 Dnr KFKS 2017/388 

Intern bytessajt i Nacka kommun  
Motion den 24 april 2017 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det som föreslås i motionen 
redan pågår. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen ska inrätta en intern site där kommunens enheter kan 
köpa och sälja möbler och inventarier internt. Kommunen har idag ett avtal med ett företag 
vad gäller köp och försäljning av begagnade möbler. Under hösten kommer det via 
företaget att tillhandahållas en site där kommunens verksamheter utanför Nacka stadshuset 
internt kan köpa och sälja möbler. I stadshuset ansvarar serviceenheten för möbler och fast 
utrustning, enheterna köper således inte själva sådant. Det som föreslås i motionen finns 
redan i kommunen, med den skillnaden att kommunen inte själva ansvarar för siten. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 augusti 2017 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det som föreslås i motionen 
redan pågår. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 2017/594 

Fritidsverksamhet för barn mellan 10-12 år i Nacka 
Motion den 19 juni 2017 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Med hänvisning till beslutet i ärendet om mål- och budget 2018-2020 om fritidsklubb för 
10-12 åringar, är intentionerna bakom förslagen i motionen uppfyllda. Motionen är med 
denna notering färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna har yrkat att  

 kommunen ska garantera alla barn mellan 10-12 år fritidsverksamhet under 
skolloven, 

 fritidsverksamheten antingen ska drivas inom ramen för skolornas eller 
fritidsgårdarnas fritidsverksamhet och att 

 verksamheten ska finnas tillgänglig inom närområdet och att föräldrar ska vara 
välinformerade om aktiviteternas lokalisering. 

 
Utbildningsnämnden fick i ärendet om mål och budget 2017-2019 i uppdrag av 
kommunfullmäktige att se över checkarna för förskoleklass, grundskola och fritidshem när 
det gäller antal nivåer och relationen mellan dem. I utbildningsnämndens förslag till mål 
och budget för 2018-2020 föreslås en regeländring gällande fritidsklubben för 10-12 åringar 
som innebär att fritidsklubben som idag ska erbjudas alla skollov utom sommarlovet i 
framtiden även ska omfatta sommarlovet. Om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
nämndens förslag om förändringen, kan motionen med en notering om det beslutet vara 
färdigbehandlad. Det är skolorna som bedriver fritidsklubbsverksamheten och det görs 
redan nu riktad information till skolorna om den föreslagna förändringen och även 
föräldrar kommer att få information om att det kommer att finnas fritidsklubb på alla 
skollov – om fullmäktige följer utbildningsnämndens förslag. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 september 2017 
Utbildningsnämnden den 21 september 2017 § 73 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 21 september 2017 § 73 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Med hänvisning till beslutet i "Nya checknivåer för grund- och grundsärskola, regeländring 
för fritidsklubb 10-12 år" (UBN 2017/162) och i "Mål- och budget 2018-2020 om 
fritidsklubb för 10-12 åringar" (UBN 2017/160), är intentionerna bakom förslagen i 
motionen uppfyllda och motionen är med denna notering färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en ägarrepresentant och en ersättare i 
Samordningsförbundet VärNa för tiden intill utgången 
av 2018 

Beslut 
Som ägarrepresentant i Samordningsförbundet VärNa väljs Mats Gerdau (M). 
 
Som ersättare i Samordningsförbundet VärNa väljs Khashayar Farmanbar (S). 
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 
- - - - - 
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§ 147 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 


